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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 12. januar 2024 har udvalget efter ønske fra Sandra Elisabeth Skalvig 

(LA) stillet mig følgende spørgsmål: 
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Vil ministeren redegøre for, hvor mange og hvilke studiepladser der udflyttes på 

de enkelte videregående uddannelsesinstitutioner som følge af udflytningsaftalen? 

Svar 

  

Aftale om Flere og bedre uddannelsesmuligheder i hele Danmark fra juni 2021 og 

den efterfølgende tillægsaftale fra marts 2022 har til hensigt at styrke udbuddet af 

videregående uddannelser uden for de fire største byer frem mod 2030.  

 

Uddannelsesinstitutionerne har – som grundlag for de politiske drøftelser om til-

lægsaftalen – udarbejdet indspil til, hvordan de hver især vil bidrage til en bedre 

uddannelsesbalance i Danmark. Indspillene kan findes på Uddannelses- og 

Forskningsministeriets hjemmeside og skitserer, hvilke overvejelser de forskellige 

uddannelsesinstitutioner gør sig om tilpasningen af deres uddannelser frem mod 

2030: https://ufm.dk/lovstof/politiske-aftaler/aftale-om-flere-og-bedre-

uddannelsesmuligheder-i-hele-danmark/implementering-af-flere-og-bedre-

uddannelsesmuligheder-i-hele-danmark  

 

På baggrund af institutionernes indspil har aftalekredsen besluttet, at der samlet 

skal tilpasses uddannelsespladser i de fire største byer frem mod 2030 med i alt 

6,4 procent i forhold til tilgangen af studerende i 2019. Det svarer ca. til 4.350 ud-

dannelsespladser. Det var, da aftalen blev indgået – baseret på institutionernes 

indmeldte planer – forventningen, at ca. 2.400 af pladserne udflyttes.  

 

 

Med venlig hilsen 
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